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Автор делится воспоминаниями о встречах и общении на протяжении многих лет с советским, 
российским академиком Никитой Николаевичем Моисеевым (1917–2000) – ученым, 
математиком, философом, человеком энциклопедических знаний, предвидевшим будущее. В 
научной деятельности Н.Н.Моисеев проявил себя как научный лидер с широким кругозором, 
чуткий наставник научной молодежи, гражданин, переживающий проблемы науки, страны и 
человечества как свои личные. 
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There are the author’s reminiscences about the meetings and communication for many years with 
academician Nikita Nikolaevich Moiseev (1917–2000) – the scientist, the mathematician, the 
philosopher, the man of encyclopedic knowledges, foresaw the future. In the own scientific activities 
N. N. Moiseev proved himself as a scientific leader with broad-minded, empathetic mentor to young 
scientists, person experiencing problems of science, country and humanity as their own. 
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